
                                                 P R O T O K Ó Ł  Nr XXIX/2016  

 z przebiegu sesji Rady Gminy S i e d l e c 
odbytej w dniu 29 listopada 2016 roku

Na  ogólną  ilość  15  radnych,  obecnych  na  sesji  było  12  członków  Rady  w/w
prowadzonej listy obecności.

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Jacek Kolesiński  - Wójt Gminy
2. Hieronim Birk                        - Zastępca Wójta 
3. Krystyna Lewandowska       - Skarbnik Gminy
4. Andrzej Wita                         - Przewodniczący Rady Powiatu
5. Łucja  Olejniczak  - członek Zarządu Powiatu
6. Mariusz  Matysik  - dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg

oraz sołtysi, kierownicy Urzędu Gminy, mieszkańcy , a także media.

Do pkt.1 

Otwarcia  obrad  dokonał  Przewodniczący  Andrzej  Kaźmierczak  serdecznie  witając
wszystkich obecnych. Następnie oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy
12  radnych,  co  wobec  składu  Rady  Gminy  Siedlec  wynoszącego  15  członków  stanowi
kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.

Do pkt. 2

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaźmierczak zwrócił się do radnych
o wprowadzenie dodatkowego  podpkt. 6 „b” do porządku obrad w brzmieniu:

„zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2016 – 2026.”

Następnie  Przewodniczący  Rady  Andrzej  Kaźmierczak  poddał  pod  głosowanie
wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku obrad.

W  wyniku  głosowania  jednogłośnie  na  obecność  12  radnych,  12  –  za,  0-  przeciw,  0  –
wstrzymujących w/w pod punkt został dodany do porządku obrad.



Wobec wprowadzenia zmian do porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy A. 
Kaźmierczak poddał pod głosowanie uzupełniony porządek obrad, który  przedstawiał  się 
następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z  XXVIII sesji Rady Gminy Siedlec.
4. Interpelacje i zapytania.
5. Informacja z prac międzysesyjnych:

      a. Wójta Gminy Siedlec,

            b. Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy Siedlec,

            c. Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Siedlec.

6.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. zmiany uchwały budżetowej na 2016 rok,
b. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2016 – 2026,
c. zmiany opisu granic stałych okręgów wyborczych utworzonych na terenie gminy Siedlec,
d. wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  gminy  Siedlec  do  partnerstwa  z  Powiatem

Wolsztyńskim i  gminami  wskazanymi w uchwale  przy  realizacji  projektu pod nazwa :
„Nowe Horyzonty”  w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego,
Oś  Priorytetowa 7:  Włączenie  społeczne,  Działanie  7.2  Usługi  społeczne  i  zdrowotne,
Poddziałanie  7.2.1  Usługi  społeczne  –  projekty  pozakonkursowe  realizowane  przez
jednostki samorządu terytorialnego i ich jednostki organizacyjne,

e. programu współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z  podmiotami ,  o  których
mowa  w  art.3  ust.3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku
publicznego i o wolontariacie,

f. przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Siedlec na lata 2016 – 2030,
g. przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków

zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Siedlec  dla  terenów  położonych  w
miejscowości Kopanica - działka nr 1381/1 oraz w Jaromierzu - działka nr 746,

h. ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  niepublicznych  szkół,  gimnazjum,
przedszkoli i form wychowania przedszkolnego zakładanych i  prowadzonych przez inne
podmioty  niż  jednostki  samorządu  terytorialnego  oraz  trybu  i  zakresu  kontroli
prawidłowości wykorzystania tych dotacji,

i. reorganizacji  Gminnego  Zespołu  Obsługi  Ekonomiczno  –  Administracyjnej  szkół   i
placówek w Siedlcu i nadania statutu.

7. Wolne głosy i wnioski.

ZAKOŃCZENIE



Do pkt. 3

Tematyczne zagadnienie zreferował  Przewodniczący Rady A. Kaźmierczak  wnosząc
do  Wysokiej  Rady  o  przyjęcie  protokołu  z  XXVIII  sesji  Rady  Gminy  odzwierciedlający  jej
przebieg.
Jak poinformował nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu.
W wyniku głosowania na obecność 12 radnych protokół został przyjęty jednogłośnie 12 – za,
0 – przeciw, 0 – wstrzymujących.

Do pkt.4

W punkcie tym głos zabrał radny R. Kluj poruszając następujące sprawy : 
- odpłatności za korzystanie z sali gimnastycznej w Belęcinie przez kluby sportowe;
- braku powiadomienia mieszkańców wsi Chobienice o odbyciu obrad Rady Powiatu w ich
miejscowości;
- rekultywacji wysypiska – żwirowni w Grójcu Wielkim, która jak stwierdził ( na podstawie
pisma z Ochrony Środowiska)  przebiega nie zgodnie z planem; zostało tam zgromadzone
wiele odpadów: bio- genów , które są niebezpieczne dla wód .

Do pkt.5 „a, b, c „

Tu jako pierwszy głos zabrał Z-ca Wójta H. Birk  przedstawiając sprawozdanie z prac
w okresie międzysesyjnym .

 Następnie  głos  zabrała  kierownik  referatu  infrastruktury  A.  Kasperczak  przedstawiając
zadania zrealizowane z zakresu drogownictwa, infrastruktury i gospodarki komunalnej, oraz dyrektor
Gminnego Ośrodka Kultury w Siedlcu A. Kędziora przedstawiając informację z działalności Gminnego
Ośrodka Kultury w Siedlcu  w okresie międzysesyjnym.

Całościowe sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

W dalszej części obrad głos zabrali przewodniczący stałych komisji składając ustną informację
z prac międzysesyjnych.
Z-ca  Przewodniczącego Komisji Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa i Porządku Publicznego
I. Słowiak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym komisja spotkała się trzy razy. 
Pierwsze dwa posiedzenia były wspólnymi posiedzeniami , gdzie dyskutowano nad audytem 
przeprowadzonym w ZEUK-u  i strategią gminy.
Trzecie posiedzenie poświęcone było zagospodarowaniu wód w gminie .

Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetu E. Weil poinformowała, że komisja obradowała 
trzykrotnie. W trakcie tych obrad dyskutowano nad wynikami audytu przeprowadzonego w 
ZEUK-u  i strategią gminy. Ponadto zapoznano się z  wykonaniem budżetu za III kw. br ; 
sprzedażą nieruchomości w 2016 r.  i remontem mieszkań komunalnych.



A.  Skiba  –  Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej zabierając  głos  poinformował,  iż  komisja
spotkała się na wspólnych posiedzeniach. Ponadto zapoznała się z realizacja podjęty uchwał i
zarządzeń za III kw. br , oraz z realizacją wniosków pokontrolnych w OPS-ie.

R. Winiarz – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej
podał,  że  w  okresie  międzysesyjnym  komisja  spotkała  się  trzy   razy.  Pierwsze  dwa
posiedzenia  były  wspólnymi  posiedzeniami  ,  gdzie  dyskutowano  nad  audytem
przeprowadzonym  w  ZEUK-u   i  strategią  gminy.  Trzecie  posiedzenie  było  samodzielnym
posiedzeniem , gdzie zapoznano się z  programem współpracy z organizacjami pozarządowymi i
reorganizacją Gminnego Zespołu Obsługi Ekonomiczno – Administracyjnej szkół  i placówek w Siedlcu
i nadania statutu.

Na zakończenie głos zabrał Przewodniczący Rady A. Kaźmierczak składając ustną informację
z prac międzysesyjnych przewodniczącego i wiceprzewodniczącego rady.

Do pkt.6 „a”

Zagadnienie  dotyczące  zmiany  uchwały  budżetowej  omówiła  Skarbnik  Gminy  K.
Lewandowska. Zwróciła się do Wysokiej Rady o dokonanie w uchwale Nr XV/75/2015 Rady
Gminy Siedlec następujących zmian: 
Zmiany w planie dochodów
Plan dochodów zwiększono o kwotę 170.794,00 zł.

1.W dziale 600 rozdziale 60016 § 6330 zwiększono plan dochodów o kwotę 119.729,00 zł 
Dotacja  celowa  otrzymana  z  budżetu  państwa  w  ramach  programu  wieloletniego  pn.
„ Program rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016 – 2019” na
dofinansowanie zadania pn. „Budowa i przebudowa odcinka drogi gminnej wraz z budową
kanalizacji deszczowej w Grójcu Małym” na podstawie pisma Wojewody Wielkopolskiego Nr
FBI.3111.339.2016.8 z dnia 21.10.2016 r.
2. W dziale 756 rozdział 75618 § 0480 zwiększono dochody o kwotę 21.959,00 zł są to opłaty
za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych.
3. W dziale 801 rozdziale 80148 § 0670 dokonano zwiększenia dochodów o kwotę 6.800,00
zł  w  Przedszkolu  Stara  Tuchorza  oraz  zmniejszenia  dochodów  o  kwotę  6.800,00  zł  w
Przedszkolu  Siedlec.  W  §  0830 zwiększono  dochody  o  kwotę  25.000,00  zł.  Zwiększenie
dotyczy opłat za żywienie dzieci w ZSPiG w Siedlcu.
2.W dziale 852 rozdziale 85211 § 2060  zwiększono dotację celową o kwotę 18.998,00 zł z
przeznaczeniem na realizacje świadczeń wychowawczych stanowiących pomoc państwa w
wychowaniu dzieci,  w  § 6340 zmniejszono dotację  celową  o  kwotę 18.998,00 zł.  Zmian
dokonano  zgodnie  z  pismem Wojewody  Wielkopolskiego  Nr  FB-I.3111.380.2016.4  z  dnia
18.11.2016 roku.
W  rozdziale  85212  §  2010 zwiększono  dotacje  celową  o  kwotę  41.354,00  zł  z
przeznaczeniem na świadczenia rodzinne. Zmianę dokonano zgodnie z pismem Wojewody
Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.376.2016.8 z dnia 21.11.2016 r.
W rozdziale 85295 § 2030 zmniejszono dochody o kwotę 37.248,00 zł. Zmniejszenie dotacji
celowej dotyczy dożywiania dzieci.
Zmiany w planie wydatków



Plan wydatków zwiększono o kwotę 170.794,00 zł.
1. W dziale 600 rozdziale 60016 § 4300 zwiększono plan wydatków o kwotę 1.400,00 zł na
zadanie „FS Nowa Tuchorza – budowa chodników”.
W § 6050 zwiększono wydatki  o  kwotę 28.259,00 zł  na zadaniu  „Budowa i  przebudowa
odcinka  drogi  gminnej  wraz  z  budową  kanalizacji  deszczowej  w  Grójcu  Małym”,  oraz
zwiększono  wydatki  o  kwotę  91.470,00  zł  na  zadaniu  „Przebudowa  dróg  gminnych  w
Tuchorzy”.
2.  W  dziale  750  rozdziale  75023  §  4260 zmniejszono  wydatki  o  kwotę  2.000,00  zł  z
przeznaczeniem na wydatki w § 4700. 
W  §  4300 zwiększono  wydatki  o  kwotę  6.150,00  zł  na  zadanie  „Wdrożenie  e-usług
publicznych  w  Gminie  Siedlec”,  jednocześnie  zmniejszając  wydatków §  6050 na  zadaniu
„Modernizacja budynku Urzędu Gminy – klimatyzacja”.
3.  W  dziale  801 dokonano  zmian  pomiędzy  paragrafami  oraz  dokonano  zwiększenia
wydatków  w rozdziale  80148 §  4220 o  kwotę 25.000,00 zł.  Zwiększenie  dotyczy  zakupu
środków żywieniowych w ZSPiG w Siedlcu.
4.  W dziale  851 rozdziale  85154 zwiększono  wydatki  o  kwotę 21.959,00 zł.  zwiększenie
spowodowane jest wpłatami za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych.
5.W  dziale  852  rozdziale  85211§  3110  zwiększono  wydatki  o  kwotę  18.998,00  zł,
jednocześnie  zmniejszając  na  §  6060.Zmian  dokonano  zgodnie  z  pismem  Wojewody
Wielkopolskiego  Nr  FB-I.3111.380.2016.4  z  dnia  18.11.2016  roku,  przesunięcie  dotyczy
świadczeń wychowawczych stanowiących pomoc państwa w wychowaniu dzieci.
W rozdziale 85212 zwiększono wydatki o kwotę 41.354,00 zł. Otrzymano dotację celową na
wypłatę  świadczeń  rodzinnych  zgodnie  z  pismem  Wojewody  Wielkopolskiego  z  dnia
21.11.2016 r.
W rozdziale 85295 zmniejszono wydatki o kwotę 37.248,00 zł zgodnie z pismem Wojewody
Wielkopolskiego z dnia 18.11.2016 r.
6. W dziale 921 rozdziale 92109 § 4300 zmniejszono wydatki na zadaniu „FS Nowa Tuchorza
– wykonanie oświetlenia przy świetlicy wiejskiej” o kwotę 1.400,00 zł.

Zmiana dotycząca  zadań  realizowanych  w ramach funduszu  sołeckiego 2016  roku
została  dokonana  na  podstawie  wniosku  o  zmianę  przedsięwzięcia  przewidzianego  do
realizacji w ramach funduszu sołeckiego. Wniosek o zmianę został złożony w dniu 29.09.2016
roku przez sołectwo Nowa Tuchorza.

Tu zabrał głos radny W. Żydzik zwracając się o podanie szczegółów w temacie wdrożenia      
e-usług publicznych w gminie. 
Ad  vocem  Z-ca  Wójta  H.  Birk  wyjaśnił  :  „…  w  ramach  różnych  projektów,  które  są
uruchamiane  wdrożony  został  projekt  przez  Urząd  Marszałkowski  dotyczący  poprawy
dostępu do  e-usług na terenie gminy z możliwością wyposażenia urzędu w niezbędny sprzęt
i oprogramowanie, które ma służyć poprawie interesantów; prowadzono od pewnego czasu
rozmowy  na temat  przygotowania  się  do  wystąpienia  z  takim projektem z  gminą Nowy
Tomyśl i gminą Zbąszyń;  w czasie prowadzenia rozmów gmina N. Tomyśl zdecydowała się iść
w kierunku pisania projektu większych miast, natomiast Gmina Zbąszyń wycofała się z tego
projektu i zostaliśmy sami; środki przeznaczone w budżecie są przeznaczone na zapłacenie
przygotowania projektu ; projekt opiewa ponad 200 tys zł i dofinansowanie w ramach tego
projektu to 80% kosztów kwalifikowanych; pozostałe rzeczy będą przygotowywane na rok
przyszły ; to co najbardziej nam zależało , to wymiana serwerów …”



Wobec braku kolejnych głosów w dyskusji nad zagadnieniem Przewodniczący Rady Gminy
A. Kaźmierczak poddał pod głosowanie projekt Uchwały Nr XXIX/125/2016 w sprawie zmian
uchwały budżetowej na 2016 rok.

W  wyniku  głosowania  Uchwała  Nr  XXIX/125/2016 w  sprawie  zmian  uchwały
budżetowej na 2016 rok na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie  12 – za, 0 –
przeciw, 0– wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.6 „b”

Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2016 – 2026 omówiła
Skarbnik Gminy K. Lewandowska. Jak poinformowała  ostatnie zmiany budżetu i w budżecie
zostały dokonane uchwałą  Nr  XXIX/125/2016 Rady Gminy Siedlec w dniu 29listopada 2016
roku  w  sprawie  zmian  uchwały  budżetowej  na  2016  rok.  Wobec  powyższego  nastąpiło
dostosowanie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Siedlec  do  aktualnych  wartości
uchwalonych w budżecie Gminy Siedlec.

W  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Siedlec  wprowadzono  zmiany  do
załącznika  Nr  2,wprowadzono  przedsięwzięcie  poz.  1.3.1.2  pn.  „Wdrożenie  e-usług
publicznych w Gminie Siedlec”, o łącznych nakładach finansowych w kwocie 45.540,75 zł,
oraz  w  poz.  1.3.2.9  wydatki  majątkowe  wprowadzono  zadanie  pn.  „Wdrożenie  e-usług
publicznych w Gminie Siedlec” na łączne nakłady finansowe w kwocie 101.498,90 zł. W poz.
1.3.2.1 dokonano zmiany limitu zobowiązań, oraz łącznych nakładów finansowych na kwotę
1.085.477,79 zł, zadanie pn. "Budowa i przebudowa odcinka drogi gminnej wraz z budową
kanalizacji deszczowej w Grójcu Małym". 

Wobec braku głosów w dyskusji nad zagadnieniem Przewodniczący Rady Gminy  A. 
Kaźmierczak poddał pod głosowanie projekt Uchwały Nr XXIX/126/2016 w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2016 – 2026.

W wyniku głosowania  Uchwała  Nr XXIX/126/2016 w sprawie  zmiany  Wieloletniej
Prognozy Finansowej Gminy Siedlec na lata 2016 – 2026  na obecność 12 radnych została
przyjęta  jednogłośnie  12  –  za,  0  –  przeciw,  0–  wstrzymujących  i  stanowi  załącznik  do
protokołu.

Do pkt.6 „c”

Tematyczne zagadnienie dotyczące zmiany opisu granic stałych okręgów wyborczych 
utworzonych na terenie gminy Siedlec przedstawił Z-ca Wójta H. Birk . Tu poinformował, że 
uchwałą Nr XXV/127/2012 z dnia 30 października 2012 r. Rada Gminy Siedlec dokonała podziału 
gminy Siedlec na stałe, jednomandatowe okręgi wyborcze, ustalając ich granice i numery oraz liczbę 
radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.

Konieczność  zmiany  opisu  granic  okręgów  wyborczych  Nr  1  i  Nr  2  jest  następstwem
powstania  nowych  ulic  i  nadania  im  nazw  przez  Radę  Gminy  uchwałami  Nr  XI/49/2015
i Nr XI/50/2015 z dnia 1 września 2015 r. oraz Nr XXIV/103/2016 z dnia 21 czerwca 2016 r.

Przedmiotowa uchwała  ma  charakter  porządkowy  i  nie  powoduje  zmian  granic  okręgów
wyborczych, a jedynie uzupełnia opis granic okręgów o nowe nazwy ulic. 



Wobec braku głosów w dyskusji nad zagadnieniem Przewodniczący Rady Gminy  A. 
Kaźmierczak poddał pod głosowanie projekt Uchwały Nr XXIX/127/2016 w sprawie zmiany 
opisu granic stałych okręgów wyborczych utworzonych na terenie gminy Siedlec.

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XXIX/127/2016 w sprawie  zmiany opisu granic
stałych okręgów wyborczych utworzonych na terenie gminy Siedlec na obecność 12 radnych
została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 – przeciw, 0– wstrzymujących i stanowi załącznik do
protokołu.

Do pkt.6 „d”

Sprawę wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Siedlec do partnerstwa z Powiatem
Wolsztyńskim i gminami wskazanymi w uchwale przy realizacji projektu pod nazwą: „NOWE
HORYZONTY”  w  ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego,  Oś
Priorytetowa  7:  Włączenie  społeczne,  Działanie  7.2  Usługi  społeczne  i  zdrowotne,
Poddziałanie 7.2.1 Usługi społeczne – projekty pozakonkursowe realizowane przez jednostki
samorządu terytorialnego i ich jednostki organizacyjne omówiła Kierownik OPS-u w Siedlcu
B.  Wieczorek  mówiąc:  „…zgodnie  z  wyciągiem  z  Planu  działania  Wielkopolskiego
Regionalnego Programu Operacyjnego, Oś Priorytetowa 7: Włączenie społeczne; Działanie
7.2  Usługi  społeczne  i  zdrowotne;  Poddziałanie  7.2.1.  –  Usługi  społeczne  –  projekty
pozakonkursowe  realizowane  przez  jednostki  samorządu  terytorialnego  i  ich  jednostki
organizacyjne  Powiatowe  Centra  Pomocy  Rodzinie  mogą  realizować  projekty
pozakonkursowe w partnerstwie z jednostkami sektora finansów publicznych, uprawnionymi
do korzystania ze wsparcia w ramach Poddziałania 7.2.1. z terenu powiatu właściwego dla
siedziby PCPR.

Nawiązanie partnerskiej współpracy umożliwi w okresie 2017-2018 realizację szeregu
zadań poprawiających dostęp do usług wsparcia rodziny i systemu pieczy zastępczej, w tym
działań  na  rzecz  usamodzielnienia  osób  opuszczających  pieczę  zastępczą,  a  także  usług
opiekuńczych  i  asystenckich  dla  osób,  mieszkańców  terenu powiatu  wolsztyńskiego  oraz
właściwych terytorialnie terenów gmin.

Chęć udziału we wspólnym partnerskim projekcie wyraziły wszystkie Ośrodki Pomocy
Społecznej  z  terenu  powiatu  wolsztyńskiego  oraz  partner  z  spoza  sektora  finansów
publicznych – Stowarzyszenie LORDS.”

Wobec braku głosów w dyskusji nad zagadnieniem Przewodniczący Rady Gminy  A.
Kaźmierczak poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały  Nr  XXIX/128/2016  w  sprawie
wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Siedlec do partnerstwa z Powiatem Wolsztyńskim i
gminami wskazanymi w uchwale przy realizacji projektu pod nazwą: „NOWE HORYZONTY” w
ramach  Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego,  Oś  Priorytetowa  7:
Włączenie społeczne, Działanie 7.2 Usługi społeczne i zdrowotne, Poddziałanie 7.2.1 Usługi
społeczne – projekty pozakonkursowe realizowane przez jednostki samorządu terytorialnego
i ich jednostki organizacyjne.

W wyniku głosowania  Uchwała Nr XXIX/128/2016 w sprawie  wyrażenia zgody na
przystąpienie  Gminy  Siedlec  do  partnerstwa  z  Powiatem  Wolsztyńskim  i  gminami
wskazanymi w uchwale przy realizacji projektu pod nazwą: „NOWE HORYZONTY” w ramach
Wielkopolskiego  Regionalnego  Programu  Operacyjnego,  Oś  Priorytetowa  7:  Włączenie
społeczne, Działanie 7.2 Usługi społeczne i zdrowotne, Poddziałanie 7.2.1 Usługi społeczne –



projekty  pozakonkursowe  realizowane  przez  jednostki  samorządu  terytorialnego  i  ich
jednostki organizacyjne  na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 –
przeciw, 0– wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.6 „e”

Rocznego Programu współpracy Gminy Siedlec z organizacjami pozarządowymi oraz z
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności
pożytku  publicznego  i  o  wolontariacie  na  rok  2017  przedstawiła  Kierownik  referatu
organizacyjno-prawnego  J.  Domin  mówiąc:  „…roczny  program  współpracy  z  organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o
działalności  pożytku publicznego i  o  wolontariacie  jest  podstawowym dokumentem określającym
zasady współpracy gminy z organizacjami. Stanowi on m.in. podstawę do ogłaszania konkursów na
realizację  zadań publicznych,  a  także  prowadzenia  działalności  w pozostałych określonych w nim
formach..  Obowiązek  jego  uchwalenia  w  terminie  do  końca  listopada  roku  poprzedzającego  rok
obowiązywania wynika z art. 5a ust. 1 ustawy.

Projekt Rocznego programu współpracy na rok 2017 został  opracowany w oparciu
o dotychczasowe  doświadczenia  w  zakresie  współpracy.  Był  poddany  obowiązkowym
konsultacjom, zgodnie z trybem określonym w Uchwale Nr XLII/256/10 Rady Gminy Siedlec z
dnia  28  września  2010  r.  w  sprawie  określenia  szczegółowego  sposobu  konsultowania  z
organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3  ustawy  o
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. W tej materii zostało wydane Zarządzenie
nr  44/14  Wójta  Gminy  Siedlec  z  dnia  22  września  2016  r.  w  sprawie  przeprowadzenia
konsultacji  programu współpracy.  Konsultacje trwały w terminie od 3 do 31 października
2016 r. i polegały na pisemnym zgłaszaniu opinii i uwag do programu. W trakcie konsultacji,
w dniu 13 października 2016 r. odbyło się ponadto otwarte spotkanie z przedstawicielami
organizacji,  podczas  którego analizowano  zapisy  programu.  Na  spotkaniu  wniosek  co  do
sposobu realizacji programu zgłosiło Stowarzyszenie Rozwoju Wąchabna. W wyznaczonym
terminie konsultacji nie wpłynęły inne uwagi do projektu programu. 

Roczny program współpracy został pozytywnie zaopiniowany w dniu 14 listopada
2016 r. przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, a następnie
w dniu 22 listopada 2016 r. został przedstawiony radnym podczas wspólnego posiedzenia
komisji Rady Gminy Siedlec.

Wobec  braku  głosów  w  dyskusji  nad  zagadnieniem Przewodniczący  Rady  Gminy   A.
Kaźmierczak poddał pod głosowanie projekt Uchwały Nr XXIX/129/2016 w sprawie przyjęcia
Rocznego  Programu  współpracy  Gminy  Siedlec  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017.

W  wyniku  głosowania  Uchwała  Nr  XXIX/129/2016 w  sprawie  przyjęcia  Rocznego
Programu  współpracy  Gminy  Siedlec  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  z  podmiotami
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku
publicznego  i  o  wolontariacie  na  rok  2017  na  obecność  12  radnych  została  przyjęta
jednogłośnie 12 – za, 0 – przeciw, 0– wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu.



Do pkt.6 „f”

Tematyczne zagadnienie dotyczące Strategii Rozwoju Gminy Siedlec na lata 2016 – 2030
przedstawił  Z-ca Wójta H. Birk  m.in. mówiąc : „ … rozpoczęcie prac nad opracowaniem projektu
Strategii Rozwoju Gminy w nowej perspektywie czasowej zapoczątkowane zostało w kwietniu 2016
roku poprzez przyjęcie przez Radę Gminy Siedlec uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania
projektu Strategii Rozwoju Gminy Siedlec na lata 2016 – 2030 i podyktowane było między innymi
następującymi przesłankami:

1) koniecznością weryfikacji i zmian dotychczasowych kierunków rozwoju gminy wynikających z
oceny jego dotychczasowej użyteczności,

2) uwzględnienia  aktualnych  uwarunkowań  ekonomicznych,  przepisów  prawnych  oraz
zmieniających się potrzeb mieszkańców,

3) dostosowaniem jej do dokumentów strategicznych opracowywanych dla nowej perspektywy
finansowania  w  skali  kraju,  województwa  i  powiatu,  co  będzie  podstawą  przygotowania
dokumentów programowych w celu pozyskania środków zewnętrznych, w tym unijnych w
ramach programów finansowych w okresie 2014-2020,

4) dotychczasowa strategia utraciła swą ważność.

Strategia Rozwoju Gminy Siedlec ma być szansą na stworzenie długofalowej wizji  rozwoju
gminy oraz koordynację i hierarchizację działań. Dokument ten pozwoli też we właściwy sposób i w
odpowiedniej  kolejności  rozwiązywać  problemy,  a  także  przewidywać  niektóre  z  nich,  zanim  się
pojawią.  Dzięki  jej  przyjęciu  zwiększy  się  wiarygodność  gminy  wobec  partnerów  zewnętrznych.
Trwające  prace  przy  opracowaniu  strategii  przyczyniły  się  również  do  wysłuchania  społeczności
lokalnej, przeanalizowaniu zgłoszonych wniosków i uwag oraz propozycji pożądanego rozwoju gminy.

W związku z powyższym konieczne jest podjęcie stosownej uchwały.”

Wobec  braku  głosów  w  dyskusji  nad  zagadnieniem Przewodniczący  Rady  Gminy   A.
Kaźmierczak poddał pod głosowanie projekt Uchwały Nr XXIX/130/2016 w sprawie przyjęcia
Strategii Rozwoju Gminy Siedlec na lata  2016 – 2030.

W  wyniku  głosowania  Uchwała  Nr  XXIX/130/2016 w  sprawie  przyjęcia  Strategii
Rozwoju  Gminy  Siedlec  na  lata   2016  –  2030  na  obecność  12  radnych  została  przyjęta
jednogłośnie 12 – za, 0 – przeciw, 0– wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.6 „g”

Potrzebę  wykonania  zmiany  "Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania
przestrzennego gminy Siedlec" (przyjętego Uchwałą Nr XXXIX/227/2002 Rady Gminy Siedlec z dnia 30
sierpnia 2002 r.)  omówił  Z-ca Wójta H. Birk. Jak poinformował wynika ona z rozpatrzenia przez
Wójta  Gminy  Siedlec  wniosku  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  "Studium
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec" i przeznaczeniu terenu
pod lokalizację obiektów handlowo- produkcyjno-usługowych.

Wójt Gminy Siedlec stwierdził, że sposób zagospodarowania terenów objętych uchwałą jest
sprzeczny  z  ustaleniami  obecnie  obowiązującego  "Studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec", według którego przedmiotowy obszar określony
został jako lasy.



W związku z powyższym Wójt Gminy Siedlec rozstrzygnął o zmianie "Studium uwarunkowań i
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  Siedlec"  (przyjętego  Uchwałą  Nr
XXXIX/227/2002 Rady Gminy Siedlec z dnia 30 sierpnia 2002 r.)

Przedstawiona sytuacja uzasadnia podjęcie uchwały o przystąpieniu do sporządzenia zmiany
"Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec.

Wobec braku głosów w dyskusji nad zagadnieniem Przewodniczący Rady Gminy  A.
Kaźmierczak poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały  Nr  XXIX/131/2016  w  sprawie
przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków
zagospodarowania przestrzennego gminy Siedlec dla terenów położonych w miejscowości
Kopanica - działka nr 1381/1 oraz w Jaromierzu - działka nr 746.

W  wyniku  głosowania  Uchwała  Nr  XXIX/131/2016 w  sprawie  przystąpienia  do
sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego
gminy Siedlec dla terenów położonych w miejscowości Kopanica - działka nr 1381/1 oraz w
Jaromierzu - działka nr 746 na obecność 12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 –
przeciw, 0– wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu.

Do pkt.6 „h”

Sprawę  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  niepublicznych  szkół,
gimnazjum,  przedszkoli  i  form  wychowania  przedszkolnego  zakładanych  i  prowadzonych
przez inne podmioty niż jednostki  samorządu terytorialnego oraz trybu i  zakresu kontroli
prawidłowości  wykorzystania  tych  dotacji  omówił  J.  Skrobisz  doradca  ds.  oświaty.  Tu
poinformował, że z uwagi na zmianę ustawy o systemie oświaty konieczna jest aktualizacja
zasad  przyznawania  i  rozliczania  dotacji  dla  niepublicznych  oraz  publicznych  jednostek
oświatowych prowadzonych przez osoby prawne lub fizyczne inne niż Gmina Siedlec .
Zmiany zasad udzielania dotacji, wchodzące w życie od 1 stycznia 2017 roku, mocą ustawy o
zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw z dnia 23 czerwca 2016 r.
(Dz. U. z 2016 r., poz. 1010) polegają na wprowadzeniu definicji podstawowej kwoty dotacji,
która  porządkuje  system  dofinansowania  jednostek  niepublicznych  i  publicznych
prowadzonych  przez  inne  niż  Gmina  Siedlec  osoby  prawne  i  fizyczne.  Doprecyzowano  i
dostosowano  regulacje  prawne  dotowania.  Wprowadzono  zasady  dotowania  zajęć
rewalidacyjno-wychowawczych. 

Tu zabrał głos radny W. Żydzik zwracając się o wyłączenie z udziału w głosowaniu z uwagi na 
interes prawny ( zgodnie z art. 25 a ustawy o samorządzie gminnym).

W  wyniku  głosowania  Uchwała  Nr  XXIX/132/2016 w  sprawie  ustalenia  trybu
udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  niepublicznych  szkół,  gimnazjum,  przedszkoli  i  form
wychowania przedszkolnego zakładanych i prowadzonych przez inne podmioty niż jednostki
samorządu terytorialnego oraz trybu i  zakresu kontroli  prawidłowości  wykorzystania tych
dotacji  na  obecność  12  radnych  została  przyjęta  jednogłośnie  przy  1  wyłączeniu  z
głosowania: 11 – za, 0 – przeciw, 0– wstrzymujących i stanowi załącznik do protokołu.



Do pkt.6 „i”

Zagadnienie  dotyczące  reorganizacji Gminnego  Zespołu  Obsługi  Ekonomiczno
Administracyjnej Szkół  i Placówek w Siedlcu  przedstawił  J. Skrobisz doradca ds. oświaty
m.in.  mówiąc :  „…podjęcie  uchwały  w sprawie  reorganizacji  Gminnego Zespołu Obsługi
Ekonomiczno Administracyjnej Szkół  i Placówek w Siedlcu i nadania statutu, wynika ze zmian
przepisów  prawa  wprowadzonych  ustawą  z  dnia  25  czerwca  2015  r.  o  zmianie  stawy  
o  samorządzie  gminnym  oraz  zmianie  niektórych  innych  ustaw.  Gminny  Zespół  Obsługi
Ekonomiczno  Administracyjnej  Szkół  i  Placówek,  który  do  tej  pory  prowadzi  obsługę
administracyjną, finansową i organizacyjną placówek oświatowych na podstawie art. 5 ust. 9
ustawy  z dnia 7 września 1991r. o systemie oświaty (tekst jednolity Dz. U. z 2015 r., poz.
2156 ze zm.) będzie nadal ją prowadził na podstawie znowelizowanych przepisów ustawy o
samorządzie gminnym i niniejszej uchwały wprowadzającej wspólną obsługę. Zakres obsługi
wspólnej nie obejmuje kompetencji kierowników jednostek zaliczanych do sektora finansów
publicznych do dysponowania środkami  publicznymi oraz zaciągania  zobowiązań,  a  także
sporządzania i zatwierdzania planu finansowego oraz przeniesień wydatków w tym planie.”

Wobec  braku  głosów  w  dyskusji  nad  zagadnieniem Przewodniczący  Rady  Gminy  A.
Kaźmierczak poddał  pod  głosowanie  projekt  Uchwały  Nr  XXIX/133/2016  w  sprawie
reorganizacji Gminnego Zespołu Obsługi Ekonomiczno Administracyjnej Szkół i Placówek w
Siedlcu i  nadania statutu oraz wprowadzenia wspólnej  obsługi  jednostek organizacyjnych
Gminy Siedlec.

W wyniku głosowania Uchwała Nr XXIX/133/2016 w sprawie reorganizacji Gminnego
Zespołu Obsługi Ekonomiczno Administracyjnej Szkół i Placówek w Siedlcu i nadania statutu
oraz wprowadzenia wspólnej obsługi jednostek organizacyjnych Gminy Siedlec na obecność
12 radnych została przyjęta jednogłośnie 12 – za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących i stanowi
załącznik do protokołu.

Do pkt.7

W punkcie tym na wstępie głos  zabrał  Z-ca Wójta H.  Birk udzielając wyjaśnień w
temacie zasad najmu sal gimnastycznych: w Siedlcu i Belęcinie.: „… w przypadku ZSP i G w
Siedlcu odpłatność za wynajem sali wynosi 40 zł od grupy, a nieodpłatnie z sali korzystają
członkowie LZS Chobienice, LZS Kopanica , UKS Absolwent Siedlec, szkoła Kopanica. W ZPSP i
G w Belęcinie odpłatność jest następująca:

- juniorzy do 16 lat 25 zł,

- seniorzy 35 zł 

- siłownia : 10 zł za 1 wejście; 80 zł za 10 wejść; 150 zł za 20 wejść; 200 zł za 30 wejść ; nie
płacą uczniowie , którzy mają wychowanie fizyczne, oraz SKS-y ; jedna jest darmowa godzina
dla  chętnych  z  rejonu  szkoły.   Temat  wynajmu  sal  gimnastycznych  będzie  przedmiotem
najbliższej narady z dyrektorami celem uniknięcia tak dużych rozbieżność w opłatach.”

Następnie głos zabrał  Wójt Gminy J. Kolesiński podając informację na temat rekultywacji
żwirowni w Grójcu Wielkim. Tu powiedział: „…sprawa jest monitorowana, ostatnie spotkanie
w  tej  sprawie  odbyło  się  10  listopada  br;  obecnie  sprawa  znajduje  się  w  Prokuraturze
Rejonowej i  nadzór  (  z  upoważnienia)  nad tym ma Międzygminny Związek  Obra;  nic  nie



wiadomo, by było jakiekolwiek szkodliwe oddziaływanie;  nie ma na razie żadnych badań,
które mówią o jakichkolwiek związkach z którymkolwiek ciekiem wodnym.”

Kolejnym głosem był głos radnego W. Żydzika, który poruszył sprawę pojemników na odzież. 
Widział tu potrzebę większego nadzoru, bowiem jak stwierdził często bywają przepełnione. 
Ponadto pytał o tzw. kontenery socjalne: czy podjęto dalsze kroki, co do ich posadowienia.? 

Następnie głos zabrał radny E. Piątek  podnosząc  sprawę szkoleń dla właścicieli punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych. Widział tu potrzebę zapraszania na takie szkolenie 
przedstawicieli sanepidu z uwagi na szereg pytań ze strony przedsiębiorców.

Radna E. Weil zwróciła się , by zachować należyte wykonywanie ubytków w drogach podczas
wykonywania  prac inwestycyjnych na drogach, czy kiedy doprowadza się wodę do posesji,
bądź podłączana jest kanalizacja. Obecnie jak stwierdziła nie jest to należycie wykonywane i
są tzw. uskoki.   Ponadto zwróciła się o udrożnienie rowu melioracyjnego na tzw. osiedlu
kolejowym w Kiełpinach .

Na zakończenie zabrał głos mieszkaniec Gminy J. Kowalski pytając: jakie gmina w najbliższym 
czasie będzie podejmowała działania dotyczące wystąpień pokontrolnych z RIO i zaleceń, 
które w tych wystąpieniach kontrolnych są wypisane ? 

Do poruszanego zagadnienia odniósł się Wójt Gminy J. Kolesiński mówiąc : „… jesteśmy po
analizie, którą omawialiśmy; złożyliśmy do komisji RIO zastrzeżenie do jednego z punktów,
ponieważ  obowiązuje nas uchwała, która w żaden sposób nie została uchylona ; oczekujemy
na  odpowiedź;   generalnie  jesteśmy  przygotowani  na  wszystkie  możliwości  ;  do  dnia
dzisiejszego …mimo , że była deklaracja ze strony przedstawicieli przedszkola ABC, że  będzie
chęć spotkania  się radców prawnych , do takiego spotkania ( nie z naszej winy ) niestety nie
doszło…na dzień dzisiejszy sprawa jest w toku; jesteśmy po któreś z kontroli p. Kowalski na
pewno  dobrze  wie…troszkę  więcej  kontroli  nam  nasłał,  tak  więc  warto  uściślić  o  którą
kontrolę chodzi…”

Ad  vocem  J.  Kowalski:  „  insynuacje  …,  ponieważ  nie  poniżam  się  albo  takich  płytkich
zachowań  nie  robię  i  dobrze  by  było  nie  mierzyć  ludzi  swoją  miarą…pozdrawiam  i  do
widzenia”.

Tu  Przewodniczący  Rady  Gminy  A.  Kaźmierczak  odniósł  się  do  zagadnienia  mówiąc:  „…
sytuacja jest klarowna, dlatego że gdy jest wynik kontroli, jeżeli są zalecenia, to organy gminy
muszą te zalecenia wykonać; wydaje się, że sytuacja na dzień dzisiejszy jest czytelna; Wójt
powiedział  ,że  sprawa  jest  w  toku,  nie  dopowiedział,  że  jednym  z  zaleceń  było
przeprowadzenie kontroli i ta kontrola ( z tego co wiem ) odbywa się …”

Na koniec podał kilka ogłoszeń dotyczących pracy stałych komisji i rady do końca roku.

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XXIX o
godz. 16,20 .

Protokołowała:     Przewodniczył:
                Inspektor      Przewodniczący Rady Gminy

Jolanta Żurek            Andrzej Kaźmierczak 




